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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Kommunstyrelsen 

2023-08-30 

Tid:   Onsdagen den 30 augusti 2023 klockan 08:30 – 14:20 

Paus klockan 09:35-09:55, 12:00-13:00 

Plats: 
 

 Örestensrummet, Kommunhuset i Kinna, Boråsvägen 40 

Beslutande:  (S) Ulf Dahlberg 

 (S) Helen Eriksson 

 (S) Pauli Kuitunen 

 (S) Anita Lomander 

 (S) Agneta Rodén tjänstgör för Efkan Üstündag 

 (C) Lena Ferm Hansson 

 (C) Stefan Brunander 

 (V) Arthur Thiry 

 (M) Tomas Ekberg 

 (M) Tomas Johansson 

 (M) Anders Lilliestam 

 (SD) Glenn Glansin 

 (SD) Bo Kindström 

 (SD) Mikael Ljunggren 

 (KD) Lars-Inge Andersson 

   

Övriga deltagare:   Ej tjänstgörande ersättare 

(S) Gunnar Nilsson 

(C) Anders Andersson 

(V) Karin Jageby 

(M) Elise Benjaminsson §§ 115-del av 138, klockan 08:30-14:00 

(M) Pär-Erik Johansson 

(M) Rolf Skarin 

(SD) Peter Flink 

(SD) Lennart Svensson §§ 115–136, klockan 08:30-12:00 

  

 Tjänstepersoner 

 Lillemor Berglund 

Andreasson 

Kommundirektör §§ 115–116, 

118–140 

 Karin Hydén Biträdande 

kommundirektör 

§§ 117, 126–

130 

 Sara Klaesson Kommunsekreterare  
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 Malin Bexell Förvaltningschef 

samhällsbyggnads-

förvaltningen 

§§ 115–125 

 Åsa Qvist EK Chef för enheten för 

näringsliv, destination 

och hållbarhet 

§§ 115–116, 

123–125 

 Matilda Johansson Skydd-och 

säkerhetschef 

§§ 115–116, 

126–130 

 Gunilla Norström Säkerhetssamordnare §§ 115–166 

 Karin Hydén Biträdande 

kommundirektör 

§§ 117, 126–

130 

 Victoria Bengtsson Samhällsutvecklings-

chef 

§§ 117–122 

 Julia Lindahl Planarkitekt § 117 

 Karin Alfredsson Planarkitekt §§ 117–122 

 Anders Kristensson Exploateringsingenjör §§ 117–119 

 Alida Marmander Exploateringsingenjör §§ 119–123 

 Monica Bergsten Miljöstrateg § 124–125 

 Kerstin Säthil Hållbarhetsstrateg § 125 

 Lars Landrö Utredare §§ 131–132 

 Helena Blomqvist 1:e kommunjurist § 133 

 Kristian Johansson Ekonomichef §§ 134–135, 

137 

 Marita Haglund Verksamhetscontroller §§ 134–135 

 Tomas Persson Ekonom §§ 134–135, 

137 

 Lena Arvidsson Redovisningschef § 135 

 Johan Höglund Ekonom § 137 

 Stefan Gabrielsson Projektledare § 137 

 Erik Glansin Projektledare  § 137 

    

 Övriga   

 Mathias Eriksson Företagarna Mark §§ 115–116 

 Fredrik Ung Företagarna Mark §§ 115–116 

 Benny Nyberg Företagarna Mark §§ 115–116 
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Utses att justera: Tomas Ekberg (M) 

Justeringens plats och tid: Kommunstyrelsens förvaltning, 2023–09–06, klockan 08:00 

 

Underskrifter: 

Sekreterare  §§ 115–140 

Sara Klaesson 

Ordförande 

Ulf Dahlberg (S) 

Justerande 

Tomas Ekberg (M) 

 

  



Sida 4(47) 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Kommunstyrelsen 

2023-08-30 

  

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

Anslag/Bevis 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag 

Instans 

Kommunstyrelsen 

Sammanträdesdatum 

2023-08-30, § 136 

Datum för anslags 

uppsättande  
2023-08-30 

Datum för anslags 

nedtagande 
2023-09-21 

Förvaringsplats för protokollet 

Kommunstyrelsens förvaltning 

Underskrift 

 ______________________  

Sara Klaesson 
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Anslag/Bevis 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag 

Instans 

Kommunstyrelsen 

Sammanträdesdatum 

2023-08-30, §§ 115–135, 137–140 

Datum för anslags 

uppsättande  
2023-09-06 

Datum för anslags 

nedtagande 
2023-09-28 

Förvaringsplats för protokollet 

Kommunstyrelsens förvaltning 

Underskrift 

 ______________________  

Sara Klaesson 
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Innehållsförteckning   

Förändring av ärendelistan § 115 

Dialog och samverkan med näringslivet avseende det 

brottsförebyggande arbetet 

§ 116 

Yttrande om ansökan bergtäktsverksamhet Lygnersvider 

1:31 

§ 117 

Förslag till svar på medborgarförslag om välkomnande infart 

från väg 156 

§ 118 

Förslag till antagande av detaljplan för Horred 9:7 med flera, 

etapp 1 

§ 119 

Förslag på yttrande till Trafikförsörjningsprogram 2021–

2025 Hållbara resor i Västra Götaland 

§ 120 

Svar på medborgarförslag om gratis busskort till boende på 

flyktingboenden 

§ 121 

Svar på medborgarförslag om gratis busskort till individer 

med sjukersättning och aktivitetsersättning 

§ 122 

Ansökan om medel ur naturvårdsfond § 123 

Strategi för lokal laddinfrastruktur § 124 

Hållbara Mark § 125 

Årsredovisning 2022 för Södra Älvsborgs 

räddningstjänstförbund 

§ 126 

Riktlinje för ledning och samverkan under samhällsstörning § 127 

Remiss strategi och handlingsplan för personalförsörjning av 

deltidsbrandmän 

§ 128 

Revidering av trygghets- och säkerhetspolicyn § 129 

Revidering av riktlinjer för civil beredskap och 

säkerhetsskydd 

§ 130 

Svar på motion om tomgångskörning (M) § 131 

Budget och verksamhetsplan Tolkförmedling Väst 2024–

2026 

§ 132 
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Revidering av reglemente för barn- och utbildningsnämnden 

avseende adjungerade i arbetsutskottet 

§ 133 

Projekt för utvecklad budgetprocess § 134 

Internbank för Marks kommun och dess helägda bolag § 135 

Förslag gällande resor till och från SFI för personer som 

omfattas av massflyktsdirektivet 

§ 136 

Månadsrapport till kommunstyrelsen § 137 

Kommundirektören informerar § 138 

Redovisning av delegationsbeslut § 139 

Redovisning av meddelanden § 140 
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§ 115/2023    

Förändring av ärendelistan 

Kommunstyrelsens beslut 

Ärendelistan fastställs med följande ändring: 

Ärendet Förslag gällande resor till och från SFI för personer som omfattas av 

massflyktsdirektivet tillförs ärendelistan.  

Beslutsgång 

Ordföranden föreslår att följande ärende tillförs ärendelistan: 

Förslag gällande resor till och från SFI för personer som omfattas av 

massflyktsdirektivet. 

Förslaget antas.  

__________________ 
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§ 116/2023   Dnr: KS 2023–433 

Dialog och samverkan med näringslivet avseende det 

brottsförebyggande arbetet 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen noterar informationen. 

Ärendet 

Den 1 juli 2023 trädde ny lag (2023:196) om kommuners ansvar för 

brottsförebyggande arbete in. Lagen tar bland annat upp att kommunen ska inom 

sitt geografiska område ansvara för samordningen av det brottsförebyggande 

arbetet genom att verka för att skriftliga överenskommelser om samverkan ingås 

med relevanta aktörer. 

Företagarna Mark är därför inbjudna till kommunstyrelsen den 30 augusti 2023 för 

att i dialog och samverkan prata om hur berörda tillsammans kan minska 

brottsligheten i Marks kommun genom ett tydligt samarbete. Företagarna Mark 

kommer presentera en lokal undersökning kopplad till trygg- och säkerhetsfrågor. 

Syftet med mötet är att skapa kontakt, gemensam samsyn och lägga grunden för 

det fortsatta samarbetet. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 17 augusti 2023. 

Förvaltningens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen noterar informationen. 

Dagens sammanträde 

Mathias Eriksson, Fredrik Ung och Benny Nyberg från Företagarna Mark, 

säkerhetssamordnare Gunilla Norström samt chef för enheten för näringsliv, 

destination och hållbarhet Åsa Qvist Ek redogör för ärendet. 

Ärendet diskuteras. 

Beslutsgång 

Ordföranden föreslår att informationen noteras, och finner att så sker. 

Beslut skickas till 

-  

__________________  
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§ 117/2023   Dnr: KS 2022–330 

Yttrande om ansökan bergtäktsverksamhet Lygnersvider 1:31 

Kommunstyrelsens beslut 

Bygg- och miljönämndens beslut om yttrande § 80/2023, daterad 2023-06-20, 

översänds som Marks kommuns yttrande till länsstyrelsen. 

Ärendet 

Under våren 2022 höll det sökande företaget ett avgränsningssamråd angående ny 

bergtäkt på fastighet Lygnersvider 1:31. I juni samma år informerade förvaltningen 

om företagets intentioner i kommunstyrelsen. Därefter har företaget skickat in en 

ansökan till Länsstyrelsen, miljöprövningsdelegationen och i mars 2023 har Marks 

kommuns Bygg- och miljönämnden yttrat sig kring vilka kompletteringar som de 

anser nödvändiga, se Bygg- och miljönämndens yttrande daterat 2023-03-02 under 

underlag till beslut. Nu genomför företaget kompletteringar innan Länsstyrelsen 

anser att ansökan är komplett och kan gå vidare till nästa steg som är att ansökan 

och miljökonsekvensbeskrivning kungörs i ortstidningar, se Illustration - 

Ansökningsprocessen för miljöfarlig verksamhet under underlag för beslut. I 

samband med att ansökan kungörs ska även en remiss skickas till kommunen, 

vilket innebär att kommunen har möjlighet att yttra sig officiellt. Remissen har 

ännu inte inkommit till kommunen, men för att förbereda inför kommande remiss 

har ett yttrande upprättats. Yttrande kring ansökan om bergtäktsverksamhet 

Lygnersvider 1:31, daterat 2023-07-10 föreslås vara kommunstyrelsens yttrande. 

Under utställningen av Fördjupad översiktsplan (FÖP) Mark Nordväst fick 

kommunen in flera synpunkter angående en framtida bergtäkt på Lygnersvider 

1:31. Synpunkterna från medborgare i området uttrycker oro kring platsens 

utveckling. De anser att en etablering inte går i linje med Marks kommuns mål och 

är därför negativa till en etablering av bergtäkt.  

I FÖP Mark Nordväst ändrar kommunen inte sina ställningstagande kring 

materialutvinning, utan översiktsplanens, ÖP (2017) ställningstaganden kvarstår. 

Marks kommun anser att: ”Grus- och bergförekomst av potentiellt intresse för den 

lokala eller regionala materialförsörjningen ska skyddas mot bebyggelse eller annan 

verksamhet som i framtiden kan försvåra för en nyetablering av täkt. Prövning av 

ny bebyggelse inom MF 1–7 eller ett ev. ianspråktagande för bergtäkt ska föregås 

av kartering och tekniska analyser med avseende på bergkvalitet för att avgöra om 

De lokala förutsättningarna för materialproduktion finns eller inte. Vid en ev. 

nyetablering av bergtäkt måste boende och transportvägar, nationella och regionala 

miljökvalitetsmål, samt motstående intressen beaktas, t. ex. skyddade och 

potentiella grundvattenresurser, skyddsvärd geologi, skyddade områden enligt 
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miljöbalken (MB) 7, riksintressen enligt MB kapitel 3-4. Utredningsområde med lågt 

nummer ges högre prioritet.”  

Dock är ställningstagandena kring de åtgärder som denna ansökan avser inte helt 

tydliga. Utpekandena från ÖP angående framtida materialförsörjning avser potential 

för ballastmaterial som ska användas för väg, järnväg och betong. 

Ställningstaganden om nya täkter utanför dessa områden beskrivs inte vilket 

öppnar upp för tolkning. Kring befintliga täkter rekommenderas ett generellt 

riktvärde för skyddsavstånd på 500m till ny bebyggelse som inträder vid aktiv 

verksamhet. I detta fall påverkar inte det kommunens planerade markanvändning i 

ÖP/FÖP, då kommunen inte pekar ut framtida områden för byggnation inom 

fastigheten Lygnersvider 1:31. Översiktsplanen beskriver att det utpekade området 

för markförsörjning MF 2 har motstående intressen med vattenskyddsområde, 

prioriterat grundvattenmagasin, höga naturvärden och riksintressen. Några av 

dessa kan fortsätt vara aktuella trots att denna ansökan avser plats utanför utpekat 

område (MF 2).  

Karta som illustrerar hur stort område som det generella riktvärdet för 

skyddsavstånd på 500m ser ut.  

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 10 augusti 2023. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 16 augusti 2023,        

§ 164, där följande föreslås: 

Bygg- och miljönämndens beslut om yttrande § 80/2023, daterad 2023-06-20, 

översänds som Marks kommuns remissvar. 

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut. 

Dagens sammanträde 

Planarkitekten Julia Lindahl redogör för ärendet. 

Ärendet diskuteras. 

Beslutsgång 

Ordföranden föreslår följande: 

Bygg- och miljönämndens beslut om yttrande § 80/2023, daterad 2023-06-20, 

översänds som Marks kommuns yttrande till länsstyrelsen. 

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut. 

Förslaget antas. 
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Beslut skickas till 

Bygg- och Miljönämnden, Marks kommun  

Miljöprövningsdelegationen i Västra Götalands län 

Stellan Ahlin Konsult i Göteborg AB 

 

__________________ 
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§ 118/2023   Dnr: KS 2021–569 

Svar på medborgarförslag om välkomnande infart från väg 156 

Kommunstyrelsens beslut 

Marks kommun har undersökt möjligheterna att utföra åtgärder inom vägområdet 

för väg 156, där Trafikverket är väghållare men ser inte att det är möjligt att i 

nuläget genomföra föreslagna åtgärder.  

Föreslagna åtgärder och tankar tas med in i fortsatta planerade arbeten. 

Medborgarförslaget anses härmed besvarat. 

Ärendet 

Marks kommun har samrått med Trafikverket kring vilka åtgärder som kan göras i 

vägområdet vid infarten till Skene. Det har även diskuterats hur stort vägområdet 

är.  

Att sätta växter med mera längs med vägsträckan ser Trafikverket inte som någon 

möjlighet på grund av underhålls- och siktfrågor. Även Marks kommun anser att 

plantering i vägområdet inte ska tillkomma ur trafiksäkerhetssynpunkt.  

Att dekorera bron med skyltar och belysning kan vara möjligt. Marks kommun får 

då återkomma till Trafikverket med förslag för vidare diskussion. Trafikverket är 

tydliga med att åtgärder och underhåll av dessa bekostas av Marks kommun.  

Blommor eller dekorationer som ska hänga från bron, under bron eller stå på bron 

utgör risker för att de ska falla ner och/ eller inkräkta på vägområdet. Trafikverket 

anser därför inte att den delen av förslaget är lämplig.  

Det är möjligt för kommunen att göra en utformning av mitten av cirkulationen. 

Kostnaden för plantering samt ansvar för underhåll av planteringen i mitten får i 

sådana fall kommunen stå för. I cirkulationen får inga oeftergivliga föremål 

placeras. Om kommunen önskar förändra mitten av cirkulationen får detta 

diskuteras vidare med Trafikverket om lämpligt förslag. Idag är cirkulationen en 

anlagd äng, som Trafikverket sköter om.  

Föreslagna åtgärder och tankar tas med in i framtida arbeten.  

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 10 augusti 2023. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 16 augusti 2023,        

§ 165, där följande föreslås: 

Marks kommun har undersökt möjligheterna att utföra åtgärder inom vägområdet 

för väg 156, där Trafikverket är väghållare men ser inte att det är möjligt att i 

nuläget genomföra föreslagna åtgärder.  
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Föreslagna åtgärder och tankar tas med in i fortsatta planerade arbeten. 

Medborgarförslaget anses härmed besvarat. 

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut. 

Dagens sammanträde 

Samhällsutvecklingschef Victoria Bengtsson redogör för ärendet. 

Ärendet diskuteras. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan anta arbetsutskottets förslag, och 

finner att så sker. 

Beslut skickas till 

Förslagsställaren 

__________________ 
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§ 119/2023   Dnr: KS 2023–339 

Antagande av detaljplan för Horred 9:7 med flera, etapp 1 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Detaljplan för Horred 9:7 med flera, etapp 1 antas enligt upprättat förslag med stöd 

av plan- och bygglagen (2010:900) 5 kap 27 §.  

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Ärendet 

Antagande av detaljplan för HORRED 9:7 med flera, etapp 1.  

Plan- och byggnadsnämnden beslutade om granskning den 18 juni 2021, § 125.  

Granskningsutställningen genomfördes under perioden 5 juli till 16 september 

2021.  

Inkomna yttranden har sammanställts och kommenterats i ett 

granskningsutlåtande. Efter granskningen har följande kompletteringar av 

planförslaget skett:  

· En trafikkapacitetsutredning har utförts  

· Motivering av bebyggelse på jordbruksmark med lokaliseringsalternativ  

· Förtydligande av skyfallshantering  

Utöver detta har endast mindre justeringar och redaktionella ändringar genomförts 

i planhandlingarna.  

Förslag till antagandehandlingar upprättades av förvaltningen.  

Kommunfullmäktige beslutade om antagande den 27 oktober 2022, §190/2022.  

Länsstyrelsen beslutade 29 november 2022 att pröva kommunens antagandebeslut 

enligt 11 kap 10§ PBL (2010:900).  

Länsstyrelsen beslutade 19 december 2022 att upphäva kommunfullmäktiges 

beslut att anta detaljplan för Horred 9:7 m fl, enligt 11 kap 11§ PBL (2010:900). 

 Efter det första antagandet har följande ändringar gjorts i planförslaget:  

· Plankarta och planbeskrivning har kompletterats med planbestämmelser utifrån 

rekommendationer i utförd skyfallsutredning.  

· Plankarta har förtydligats gällande egenskapsbestämmelser samt byggnadshöjder.  

· Ett nytt förslag till antagandehandlingar har upprättats av förvaltningen. 
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Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 8 augusti 2023. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 16 augusti 2023,        

§ 166, där följande föreslås: 

Detaljplan för Horred 9:7 med flera, etapp 1 antas enligt upprättat förslag med stöd 

av plan- och bygglagen (2010:900) 5 kap 27 §.  

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Dagens sammanträde 

Exploateringsingenjör Anders Kristensson redogör för ärendet. 

Ärendet diskuteras. 

Ledamöternas förslag till beslut 

Lena Ferm Hansson (C), Tomas Johansson (M), Helen Eriksson (S) och Glenn 

Glansin (SD) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan anta arbetsutskottets förslag, och 

finner att så sker. 

Beslut skickas slutligt till 

Bygg- och miljönämnden 

__________________ 
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§ 120/2023   Dnr: KS 2023–173 

Förslag på yttrande till Trafikförsörjningsprogram 2021–2025 

Hållbara resor i Västra Götaland 

Kommunstyrelsens beslut 

Yttrande till trafikförsörjningsprogram 2021–2025 Hållbara resor i Västra Götaland 

antas enligt upprättat förslag med följande tillägg: 

 

- Resande över kommungränser ska underlättas. 

- Wifi och laddning av mobil behöver förstärkas så att det fungerar i alla 

fordon. 

- Utveckla arbetsresor som beställningstrafik, särskilt tidiga mornar och sena 

kvällar. Kan vi ha flexibel kollektivtrafik? (det finns närtrafik idag men det 

behöver utvecklas).  

- De prioriterade vägarna, exempelvis väg 156, behöver vara anpassade för 

att kunna möta/hantera förstärkt kollektivtrafik och ökat 

kollektivtrafikåkande. Nämna något om vad Marks kommun arbetar med 

(förstärka väg 156, tänk 60 min målet). 

- Trafikförsörjningsprogrammet och regionala infrastrukturplanen hänger 

samman. 

- Trafiksäkra och tillgängliga hållplatser. 

 

Ärendet 

Marks kommun har mottagit en remiss från Västra Götalandsregionen genom 

Boråsregionen gällande uppföljning av Trafikförsörjningsprogram 2021–2025 

Hållbara resor i Västra Götaland. Programmet följs årligen upp och i samband med 

detta efterfrågar regionen även reflektioner kring ett antal frågor som i detta 

yttrande besvaras. 

 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 20 juni 2023. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 23 augusti 2023,        

§ 184, där följande föreslås: 

Yttrande till trafikförsörjningsprogram 2021–2025 Hållbara resor i Västra Götaland 

antas enligt upprättat förslag med följande tillägg: 

 

- Resande över kommungränser ska underlättas. 

- Wifi och laddning av mobil behöver förstärkas så att det fungerar i alla 

fordon. 

- Utveckla arbetsresor som beställningstrafik, särskilt tidiga mornar och sena 

kvällar. Kan vi ha flexibel kollektivtrafik? (det finns närtrafik idag men det 

behöver utvecklas).  

- De prioriterade vägarna, exempelvis väg 156, behöver vara anpassade för 

att kunna möta/hantera förstärkt kollektivtrafik och ökat 
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kollektivtrafikåkande. Nämna något om vad Marks kommun arbetar med 

(förstärka väg 156, tänk 60 min målet). 

- Trafikförsörjningsprogrammet och regionala infrastrukturplanen hänger 

samman. 

- Trafiksäkra och tillgängliga hållplatser. 
 
Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut. 

 

Dagens sammanträde 

Översiktsplanerare Karin Alfredsson redogör för ärendet. 

Ärendet diskuteras.  

Ledamöternas förslag till beslut 

Lena Ferm Hansson (C) och Anita Lomander (S) yrkar bifall till arbetsutskottets 

förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan anta arbetsutskottets förslag, och 

finner att så sker. 

Beslut skickas till 

Boråsregionen Sjuhärads kommunalförbund  

info@borasreqionen.se, Marks kommuns yttrande TFP 

 

___________________ 
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§ 121/2023   Dnr: KS 2022–385 

Svar på medborgarförslag om gratis busskort till boende på 

flyktingboenden  

Kommunstyrelsens beslut 

Medborgarförslaget om busskort till boende på flyktingboende i Fritsla kommer i 

nuläget inte genomföras. Förslaget kommer i stället tas med till kommande 

utredningar om kommunens bidrag till kollektivtrafikresande för olika grupper i 

samhället.  

Medborgarförslaget anses härmed besvarat.  

Ärendet 

I ett medborgarförslag inkommit 23 maj 2022, föreslås att busskort ska delas ut till 

de som bor på flyktingboende i Fritsla. Detta för att de boende ska kunna ta sig till 

språkcafé i Kinna och för att kunna se sig om i närområdet. 

Kommunfullmäktige överlämnade medborgarförslaget till kommunstyrelsen den 16 

juni 2022 för handläggning och beslut. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 13 juli 2023. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 16 augusti 2023,         

§ 167, där följande föreslås: 

Medborgarförslaget om busskort till boende på flyktingboende i Fritsla kommer i 

nuläget inte genomföras. Förslaget kommer i stället tas med till kommande 

utredningar om kommunens bidrag till kollektivtrafikresande för olika grupper i 

samhället.  

Medborgarförslaget anses härmed besvarat.  

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut. 

Dagens sammanträde 

Översiktsplanerare Karin Alfredsson redogör för ärendet. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan anta arbetsutskottets förslag, och 

finner att så sker. 

Beslut skickas till 

Förslagsställaren 

__________________ 
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§ 122/2023   Dnr: KS 2022–383 

Svar på medborgarförslag om gratis busskort till individer med 

sjukersättning och aktivitetsersättning 

Kommunstyrelsens beslut 

Västtrafiks biljettsystem för sjukpensionärer och seniorer är utformat på olika sätt. 

Det innebär att det i nuläget inte går att ge sjukpensionärer och seniorer likvärdiga 

busskort i kollektivtrafiken. 

Förslagsställarens synpunkt kommer att tas upp av kommunen i kommande dialog 

med Västtrafik. 

Medborgarförslaget anses härmed besvarat.  

Ärendet 

I ett medborgarförslag inkommit 12 maj 2022, föreslås att personer med 100 

procent sjukersättning och aktivitetsersättning (sjukpensionärer), ska likställas med 

andra pensionärer, avseende kollektivtrafikresande med Västtrafik. 

Kommunfullmäktige överlämnade medborgarförslaget till kommunstyrelsen den 16 

juni 2022 för handläggning och beslut.  

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 7 augusti 2023. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 16 augusti 2023,        

§ 168, där följande föreslås: 

Västtrafiks biljettsystem för sjukpensionärer och seniorer är utformat på olika sätt. 

Det innebär att det i nuläget inte går att ge sjukpensionärer och seniorer likvärdiga 

busskort i kollektivtrafiken. 

Förslagsställarens synpunkt kommer att tas upp av kommunen i kommande dialog 

med Västtrafik. 

Medborgarförslaget anses härmed besvarat.  

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut. 

Dagens sammanträde 

Översiktsplanerare Karin Alfredsson redogör för ärendet. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan anta arbetsutskottets förslag, och 

finner att så sker. 
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Beslut skickas till 

Förslagsställaren 

__________________ 

 

  



Sida 22(47) 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Kommunstyrelsen 

2023-08-30   

  

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

§ 123/2023   Dnr: KS 2023–311 

Ansökan om medel ur naturvårdsfond 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att 80 000 kronor ska tas ut från kommunreserven år 

2023 i syfte att täcka kostnaderna för anläggande av vildbiäng och bekämpning av 

invasiva arter på kommunens mark. 

Ärendet 

Förvaltningen planerar att utföra åtgärder för att bekämpa invasiva arter och 

anlägga blomsterängar på kommunens mark. Projektet avses delfinansieras av 

Länsstyrelsen via den lokala naturvårdssatsningen (LONA). För  

att ytterligare finansiera inköp av tjänster och material söks även medel ur 

naturvårdsfonden. För att åtgärderna ska kunna genomföras behöver uttag ske 

under 2023 är det viktigt med besked om medel kan ges så tidigt som möjligt.  

Beräknade kostnader 

Vildbin: 

Ersätta yta med invasiva arter mot blomsteräng, ca 900 kvm, 50 000 kr.  

Anlägga blomsteräng, ca 500 kvm, 30 000 kr. 

Summa: 80 000 kr 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 20 juni 2023. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 16 augusti 2023,        

§ 169, där följande föreslås: 

Kommunstyrelsen beslutar att 80 000 kronor ska tas ut från kommunreserven år 

2023 i syfte att täcka kostnaderna för anläggande av vildbiäng och bekämpning av 

invasiva arter på kommunens mark. 

Dagens sammanträde 

Exploateringsingenjör Alida Marmander redogör för ärendet. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan anta arbetsutskottets förslag, och 

finner att så sker. 

Beslut skickas till 

- 

__________________ 
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§ 124/2023   Dnr: KS 2021–382 

Strategi för lokal laddinfrastruktur 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Förslag till strategi för lokal laddinfrastruktur antas. 

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Ärendet 

Kommundirektören fick den 11 november 2021, KSAU § 331/2021, i uppdrag att ta 

fram en kommunal strategi för laddinfrastruktur som inkluderar både publika och 

icke-publika laddplatser, inklusive finansiella bedömningar. 

Förslag till strategi för lokal laddinfrastruktur har remitterats till teknik- och 

servicenämnden, Marks Energi AB och Marks Bostads AB, vars synpunkter har 

beaktats i det förslag till strategi som har upprättats. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 29 juni 2023. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 16 augusti 2023,        

§ 170, där följande föreslås: 

Förslag till strategi för lokal laddinfrastruktur antas. 

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Dagens sammanträde 

Miljöstrateg Monica Bergsten redogör för ärendet. 

Ärendet diskuteras. 

Ledamöternas förslag till beslut 

Lena Ferm Hansson (C) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan anta arbetsutskottets förslag, och 

finner att så sker. 

Beslut skickas slutligt till 

Teknik- och servicenämnden 

Marks Bostad AB 

Marks Energi AB  

__________________ 
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§ 125/2023   Dnr: KS 2021–184 003 

Hållbara Mark 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Hållbarhetsprogram för Marks kommun 2023–2030 antas med följande ändring: 

På sida 18 stycke 2 så ersätts ”hållbart skogsbruk och jordbruksmark” med ”hållbar 

markanvändning”. 

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Ärendet 

Budget för Marks kommun 2022–2023 fastslår att ett styrdokument för 

kommunens arbete mot målen i Agenda 2030 ska antas. Ett förslag på 

hållbarhetsprogram, med titeln ”Hållbara Mark” skickades på remiss av 

kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-04-20. Efter remissrundan omarbetades 

programmet under hösten 2022 i stor omfattning, därför skickades programmet 

återigen på remiss till nämnder, styrelser och råd. De synpunkter som inkommit i 

den andra remissrundan har omhändertagits och förvaltningen har arbetat fram ett 

förslag till Hållbarhetsprogram för Marks kommun 2023–2030. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 7 augusti 2023. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 16 augusti 2023,        

§ 171. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 23 augusti 2023,        

§ 193, där följande föreslås: 

Hållbarhetsprogram för Marks kommun 2023–2030 antas med följande ändring: 

På sida 18 stycke 2 så ersätts ”hållbart skogsbruk och jordbruksmark” med ”hållbar 

markanvändning”. 

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Dagens sammanträde 

Chefen för enheten för näringsliv, destination och hållbarhet Åsa Qvist Ek redogör 

för ärendet. 

Ärendet diskuteras. 

Ledamöternas förslag till beslut 

Lena Ferm Hansson (C) och Stefan Brunander (C) yrkar bifall till arbetsutskottets 

förslag. 
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Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan anta arbetsutskottets förslag, och 

finner att så sker. 

Beslut skickas slutligt till 

Nämnder och styrelser  

Näringslivsrådet 

Pensionärsrådet  

Funktionshinderrådet  

__________________  
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§ 126/2023   Dnr: KS 2023–254 

Årsredovisning 2022 för Södra Älvsborgs 

räddningstjänstförbund 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Årsredovisning 2022 för Södra Älvsborgs Räddningstjänstförbund godkänns. 

Frågan om beviljande av ansvarsfrihet lämnas till kommunfullmäktige utan 

beredning i kommunstyrelsen. 

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Ärendet 

Södra Älvsborgs Räddningstjänstförbund (SÄRF) har den 20 april 2023 översänt 

årsredovisning och verksamhetsuppföljning för 2022. Förbundets medlemmar har 

att, var för sig, pröva frågan om direktionen ska beviljas ansvarsfrihet. 

SÄRF är ett kommunalförbund som organiserar och driver räddningstjänst i sex 

kommuner: Bollebygd, Borås, Mark, Svenljunga, Tranemo och Ulricehamn. 

Av årsredovisningen framgår att årets resultat blev ett överskott med +0,4 mnkr, 

med en omsättning under året på cirka 202,7 mnkr. Avvikelse mot budget är +2,5 

% och beror på lägre kostnader för avskrivningar och pension samt högre 

ränteintäkt på tillgodohavande på Borås stads internbank. Effektiviseringar har 

genomförts för att möta kostnadsökningar på el och bränsle. 

Uppföljning av årets verksamhet visar att de uppsatta målen blivit nådda till 100%. 

Verksamheten har genomförts enligt beslutat handlingsprogram och 

verksamhetsplan. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 7 augusti 2023. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 16 augusti 2023,        

§ 172, där följande föreslås: 

Årsredovisning 2022 för Södra Älvsborgs Räddningstjänstförbund godkänns. 

Frågan om beviljande av ansvarsfrihet lämnas till kommunfullmäktige utan 

beredning i kommunstyrelsen. 

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Dagens sammanträde 

Skydd- och säkerhetschef Matilda Johansson redogör för ärendet. 

Ärendet diskuteras. 
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Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan anta arbetsutskottets förslag, och 

finner att så sker. 

Beslut skickas slutligt till 

Södra Älvsborgs Räddningstjänstförbund 

__________________ 
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§ 127/2023   Dnr: KS 2023–399 

Riktlinje för ledning och samverkan under samhällsstörning 

Kommunstyrelsens beslut 

Riktlinjer för ledning och samverkan under samhällsstörning antas och ersätter den 

av kommundirektören beslutade Krisledningsorganisation för hantering av 

samhällsstörning och extraordinära händelser. 

Ärendet 

Enligt Lag (2006:544) om kommuners och regioners åtgärder inför och vid 

extraordinära händelser i fredstid och höjd beredskap ska kommuner för varje ny 

mandatperiod fastställa en plan för hur de ska hantera extraordinära händelser.  

Nu gällande Krisledningsorganisation för hantering av samhällsstörning och 

extraordinära händelser (KS 2019–748 180) fastställdes av kommundirektör 2020. 

Bedömningen är att det styrdokumentet inte är ändamålsenligt och det har därför 

omarbetats i sin helhet. Vid omarbetningen har även särskilda strategiska 

ställningstaganden inkluderats vilket medför att riktlinjerna behöver fastställas av 

kommunstyrelsen. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 11 juli 2023. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 16 augusti 2023,        

§ 173, där följande föreslås: 

Riktlinjer för ledning och samverkan under samhällsstörning antas och ersätter den 

av kommundirektören beslutade Krisledningsorganisation för hantering av 

samhällsstörning och extraordinära händelser. 

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut. 

Dagens sammanträde 

Skydd- och säkerhetschef Matilda Johansson redogör för ärendet. 

Ärendet diskuteras. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan anta arbetsutskottets förslag, och 

finner att så sker. 

Beslut skickas till 

Alla nämnder 

________________ 
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§ 128/2023   Dnr: KS 2023–352 

Remiss strategi och handlingsplan för personalförsörjning av 

deltidsbrandmän 

Kommunstyrelsens beslut 

Remissen strategi och handlingsplan för personalförsörjning av deltidsbrandmän 

besvaras enligt upprättat förslag 10 juli 2023. 

Ärendet 

Myndigheten för samhällsskydd och beredskap (MSB) har tagit fram ett förslag på 

en strategi och handlingsplan för personalförsörjning av deltidsbrandmän. Strategin 

är framtagen som ett stöd till Sveriges kommuner för att arbeta med 

personalförsörjningen av deltidsbrandmän. MSB önskar få synpunkter på förslaget 

utifrån kommunens perspektiv senast den 15 september.  

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 7 augusti 2023. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 16 augusti 2023,        

§ 174, där följande föreslås: 

Remissen strategi och handlingsplan för personalförsörjning av deltidsbrandmän 

besvaras enligt upprättat förslag 10 juli 2023. 

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut. 

Dagens sammanträde 

Skydd- och säkerhetschef Matilda Johansson redogör för ärendet. 

Ärendet diskuteras. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan anta arbetsutskottets förslag, och 

finner att så sker. 

Beslut skickas till 

Myndigheten för samhällsskydd och beredskap 

__________________ 
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§ 129/2023   Dnr: KS 2023–400 

Revidering av trygghets- och säkerhetspolicyn 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Trygghets- och säkerhetspolicyn revideras enligt upprättat förslag. 

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut.  

Ärendet 

Trygghets- och säkerhetspolicyn är det styrdokument som anger inriktning och 

ramar för trygghets- och säkerhetsarbetet i Marks kommun. Policyn ska revideras 

vart fjärde år, under mandatperiodens första år, om inget annat beslutas. För att 

revidera policyn har synpunkter inhämtats från kommunens förvaltningar och 

bolag. Överlag bedöms policyn vara ändamålsenlig och utan behov av större 

ändringar. De ändringar som gjorts har syftat till att förtydliga innehållet och ta 

bort överflödigt innehåll. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 11 juli 2023. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 16 augusti 2023,        

§ 175, där följande föreslås: 

Trygghets- och säkerhetspolicyn revideras enligt upprättat förslag. 

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut.  

Dagens sammanträde 

Skydd- och säkerhetschef Matilda Johansson redogör för ärendet. 

Ärendet diskuteras. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan anta arbetsutskottets förslag, och 

finner att så sker. 

Beslut skickas slutligt till 

Nämnder och styrelser 

__________________ 
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§ 130/2023   Dnr: KS 2023–402 

Revidering av riktlinjer för civil beredskap och säkerhetsskydd 

Kommunstyrelsens beslut 

Riktlinjer för civil beredskap och säkerhetsskydd revideras enligt upprättat förslag. 

Ärendet 

Riktlinjerna för civilt försvar, krisberedskap och säkerhetsskydd (KS 2021–492) 

syftar till att fastställa hur den inriktning som beslutats om i trygghets- och 

säkerhetspolicyn (KS 2019–828 167) ska omsättas i ett systematiskt arbete inom 

områdena civil beredskap och säkerhetsskydd. Riktlinjerna ska revideras under 

mandatperiodens första år. För att revidera riktlinjerna har synpunkter inhämtats 

från kommunens förvaltningar och bolag.   

De förändringar som föreslås faller främst under tre kategorier. Den första 

kategorin gäller begreppen vi använder oss av. Marks kommun föreslås börja 

använda begreppet civil beredskap istället för att skilja på krisberedskap och civilt 

försvar. Det föreslås även att riktlinjerna genomgående använder termen 

samhällsstörning istället för att använda flera liknande ord, medan termen 

extraordinära händelser används för de uppgifter som refererar till lagen om 

extraordinära händelser (2006:544). Den andra kategorin är ändringar som syftar 

till att förtydliga innehållets innebörd och förenkla för de som ska arbeta utifrån 

riktlinjerna. Den tredje kategorin är delar som har lagts till för att möta upp nya 

förväntningar inom Sveriges arbete med civil beredskap. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 18 juli 2023. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 16 augusti 2023,        

§ 176, där följande föreslås: 

Riktlinjer för civil beredskap och säkerhetsskydd revideras enligt upprättat förslag. 

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut.  

Dagens sammanträde 

Skydd- och säkerhetschef Matilda Johansson redogör för ärendet. 

Ärendet diskuteras. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan anta arbetsutskottets förslag, och 

finner att så sker. 
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Beslut skickas till 

Nämnder och styrelser 

__________________ 
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§ 131/2023   Dnr: KS 2021–667 

Svar på motion om tomgångskörning (M) 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Motionen anses besvarad då det planeras en uppdatering av befintliga 

informationstavlor. 

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Ärendet 

Ann Iberius-Orrvik (M) har i en motion föreslagit att sätta upp skyltar i kommunens 

tätorter med lydelsen: Tomgångskörning max 1 minut. 

Bakgrunden till förslaget är att företagare i kommunen lyft problemet med att bilar 

står med motorn i gång och på så sätt bidrar till en försämrad luftkvalitet.  

Kommundirektören har den 3 februari 2022 beslutat remittera motionen till Teknik- 

och servicenämnden. 

Teknik- och servicenämnden har behandlat motionen den 3 februari 2023. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 10 augusti 2023. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 16 augusti 2023,         

§ 177, där följande föreslås: 

Motionen anses besvarad då det planeras en uppdatering av befintliga 

informationstavlor. 

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Dagens sammanträde 

Utredare Lars Landrö redogör för ärendet. 

Ärendet diskuteras. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan anta arbetsutskottets förslag, och 

finner att så sker. 

Beslut skickas slutligt till 

Ann Iberius-Orrvik 

Teknik- och service nämnden 

___________________ 
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§ 132/2023   Dnr: KS 2023–342 

Budget och verksamhetsplan Tolkförmedling Väst 2024–2026 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Marks kommun har inga synpunkter på budget och verksamhetsplan för 

Tolkförmedling Väst 2024–2026. 

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Ärendet 

18 § i förbundsordningen för Tolkförmedling Väst bestämmer att förbundets budget 

ska fastställas senast den 30 september för kommande verksamhetsår och att 

budgetförslaget dessförinnan ska samrådas med medlemmarna.  

Förbundets direktion beslöt den 26 maj 2023 att godkänna förslag till budget och 

verksamhetsplan 2024–2026.  

Direktionen beslutade också att förslaget ska översändas till förbundsmedlemmarna 

för samråd infor beslut om budget och verksamhetsplan 2024–2026 på 

direktionsmöte den 29 september 2023.  

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 7 augusti 2023. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 16 augusti 2023,        

§ 178, där följande föreslås: 

Marks kommun har inga synpunkter på budget och verksamhetsplan för 

Tolkförmedling Väst 2024–2026. 

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Dagens sammanträde 

Utredare Lars Landrö redogör för ärendet. 

Ärendet diskuteras. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan anta arbetsutskottets förslag, och 

finner att så sker. 

Beslut skickas slutligt till 

Tolkförmedling Väst - kansli@tolkformedlingvast.se 

__________________ 
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§ 133/2023   Dnr: KS 2023–220 

Revidering av reglemente för barn- och utbildningsnämnden 

avseende adjungerade i arbetsutskottet 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Reglementet för barn- och utbildningsnämnden ändras på så sätt att 6 § tredje 

stycket tas bort. Presidierna för kommunstyrelsen och socialnämnden ska inte 

längre vara adjungerade i arbetsutskottet i ärenden gällande frågor som den 

samlade enheten för arbetsmarknadsfrågor har hand om.  

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Ärendet 

Arbetsmarknadsfrågorna i kommunen är sedan den 1 januari 2020 samlade till 

barn- och utbildningsnämnden, från att tidigare ha hanterats även av kommun-

styrelsen och socialnämnden. Presidierna för kommunstyrelsen och socialnämnden 

har sedan dess varit ständigt adjungerade i barn- och utbildningsnämndens 

arbetsutskott i just sådana ärenden. Det har nu framkommit att det inte längre 

finns behov av att ha en sådan specialbehandling av arbetsmarknadsfrågorna. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 23 maj 2023. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 7 juni 2023, § 158, där 

följande föreslås: 

Reglementet för barn- och utbildningsnämnden ändras på så sätt att 6 § tredje  

stycket tas bort. Presidierna för kommunstyrelsen och socialnämnden ska inte  

längre ska vara adjungerade i arbetsutskottet i ärenden gällande frågor som den  

samlade enheten för arbetsmarknadsfrågor har hand om.   

 

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Dagens sammanträde 

1:e kommunjurist Helena Blomqvist redogör för ärendet. 

Ärendet diskuteras. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan anta arbetsutskottets förslag, och 

finner att så sker. 
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Beslut skickas slutligt till 

Barn- och utbildningsnämnden 

Socialnämnden 

 

__________________ 
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§ 134/2023   Dnr: KS 2023–381 

Projekt för utvecklad budgetprocess 

Kommunstyrelsens beslut 

Marks kommun deltar i Sveriges Kommuner och Regioners, SKR, projekt för 

utvecklad budgetprocess. 

Deltagandet finansieras inom kommunstyrelsens budget. 

Ärendet 

Kommunsektorn står inför större utmaningar än på många år: en ökad andel äldre, 

brist på arbetskraft, ökande sociala klyftor, förändrad demografi, orolig omvärld och 

kraftig inflation. Dessa förutsättningar innebär fortsatta behov av prioriteringar och 

effektiviseringar. 

Sveriges Kommuner och Regioner, SKR, erbjuder kommuner att delta i ett projekt 

där målet är att genomföra en budgetprocess som utgår från en resursfördelnings-

modell baserad på verksamheters prislappar, så kallad prislappsmodell. För att 

delta krävs kommunstyrelsebeslut senast september 2023. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 7 augusti 2023. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 16 augusti 2023, § 

179, där följande föreslås: 

Marks kommun deltar i Sveriges Kommuner och Regioners, SKR, projekt för 

utvecklad budgetprocess. 

Deltagandet finansieras inom kommunstyrelsens budget. 

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut. 

Dagens sammanträde 

Ekonomichef Kristian Johansson och verksamhetscontroller Marita Haglund redogör 

för ärendet. 

Ärendet diskuteras. 

Ledamöternas förslag till beslut 

Glenn Glansin (SD), Stefan Brunander (C), Tomas Ekberg (M), Anita Lomander (S), 

Lars-Inge Andersson (KD) och Arthur Thiry (V) yrkar bifall till arbetsutskottets 

förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan anta arbetsutskottets förslag, och 

finner att så sker. 
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Beslut skickas till 

Nämnder och styrelser 

Avdelningen för ekonomi och styrning, SKR, info@skr.se  

 

__________________ 
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§ 135/2023   Dnr: KS 2023–413 

Internbank för Marks kommun och dess helägda bolag 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Internbank införs för Marks kommun och dess helägda bolag. 

Införandet av internbank innebär att koncernens nya lån och ev. räntederivat i 

fortsättningen tecknas av kommunstyrelsens finansfunktion. 

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Reservation 

Lars-Inge Andersson (KD) reserverar sig mot beslutet.  

Ärendet 

Verkställande direktör Spinnerskan i Mark AB fick hösten 2021 i uppdrag att utreda 

förutsättningarna för att införa en internbank inom Marks kommunkoncern. Att ha 

en internbank i en kommunkoncern som har lån innebär konkret att all likviditet - 

samtliga lån - hanteras centralt med endast en skuldportfölj, vilken administreras 

av kommunens centrala finansfunktion. Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att 

internbank för kommunkoncernen inrättas. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 7 augusti 2023. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 16 augusti 2023, § 

180, där följande föreslås: 

Internbank införs för Marks kommun och dess helägda bolag. 

Införandet av internbank innebär att koncernens nya lån och ev. räntederivat i 

fortsättningen tecknas av kommunstyrelsens finansfunktion. 

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Dagens sammanträde 

Ekonom Tomas Persson redogör för ärendet. 

Ärendet diskuteras. 

Ledamöternas förslag till beslut 

Tomas Ekberg (M), Tomas Johansson (M), Pauli Kuitunen (S), Anita Lomander (S), 

Arthur Thiry (V) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag.  

Lars-Inge Andersson (KD) yrkar avslag till arbetsutskottets förslag.  
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Beslutsgång 

Ordföranden sammanfattar diskussionen och konstaterar att det finns två förslag; 

Tomas Ekbergs (M) med fleras förslag mot Lars-Inge Anderssons (KD) förslag. 

Ordföranden ställer Tomas Ekbergs (M) med fleras förslag mot Lars-Inge 

Anderssons (KD) förslag, och finner att kommunstyrelsen antar Tomas Ekberg (M) 

med fleras förslag. 

Reservation 

Lars-Inge Andersson (KD) reserverar sig mot beslutet.  

Beslut skickas slutligt till 

Spinnerskan i Mark AB 

Marks Bostads AB 

Marks Energi AB 

Marks Fastighets AB 

 

__________________ 
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§ 136/2023 Dnr: KS 2023–442   

Förslag gällande resor till och från SFI för personer som 

omfattas av massflyktsdirektivet 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunen finansierar och administrerar månadskort under höstterminen 2023 till 

SFI studenter, boende i Marks kommun som omfattas av massflyktingdirektivet.  

En total kostnad kan inte tas fram i nuläget då en exakt siffra på antal studenter 

under hösten inte finns i nuläget. Finansiering sker genom kommunreserven. 

Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

 

______________________  ______________________  

Ulf Dahlberg (S)   Tomas Ekberg (M)  

Ordförande    Justerare 

Ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott gav kommundirektören i uppdrag att ta fram ett 

förslag gällande ersättning till studerande för bussresor till och från utbildningen 

svenska för invandrare (SFI) under höstterminen 2023. Förslaget avser personer 

boende i Marks kommun som omfattas av massflyktingdirektivet och studerar SFI. 

Åtgärden har för avsikt att underlätta för nya kommuninvånare att lära sig det 

svenska språket och att komma in på arbetsmarknaden.  

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 29 augusti 2023. 

Förvaltningens förslag till beslut 

Kommunen finansierar och administrerar månadskort under höstterminen 2023 till 

SFI studenter, boende i Marks kommun som omfattas av massflyktingdirektivet.  

En total kostnad kan inte tas fram i nuläget då en exakt siffra på antal studenter 

under hösten inte finns i nuläget. Finansiering sker genom kommunreserven. 

Kommunstyrelsens fattar slutligt beslut.  

Dagens sammanträde 

Ordföranden redogör för ärendet.  

Ärendet diskuteras. 
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Ledamöternas förslag till beslut 

Tomas Ekberg (M) föreslår följande: 

Kommunen finansierar och administrerar månadskort under höstterminen 2023 till 

SFI studenter, boende i Marks kommun som omfattas av massflyktingdirektivet.  

En total kostnad kan inte tas fram i nuläget då en exakt siffra på antal studenter 

under hösten inte finns i nuläget. Finansiering sker genom kommunreserven. 

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut.  

Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

Arthur Thiry (V), Lena Ferm Hansson (C), Glenn Glansin (SD), Tomas Johansson 

(M) och Lars-Inge Andersson (KD) yrkar bifall till Tomas Ekbergs (M) förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan anta Tomas Ekbergs (M) förslag, och 

finner att så sker. 

__________________  
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§ 137/2023   Dnr: KS 2023–13 

Månadsrapport till kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsens beslut 

Informationen noteras.  

Ärendet 

Kommunstyrelsen ges varje månad, som inte sammanfaller med behandling av 

ordinarie uppföljningar, en presentation av kommunens ekonomiska utveckling, 

koncernens finansiella ställning och en uppföljning av pågående större 

investeringsprojekt. 

Dagens sammanträde 

Ekonomichef Kristian Johansson informerar kommunstyrelsen om budgetuppföljning 

för Marks kommun 31 juli 2023. 

Projektledare Stefan Gabrielsson informerar kommunstyrelsen om arbetet kring 

byggnationen av den nya skolan i Skene. Byggnationen av skolbyggnaden följer 

tidplanen. Överlämnande av färdig skolbyggnad är planerad till augusti 2024.  

Gällande byggnation av Skene förskola så följer även den tidplanen. Överlämnande 

av färdig förskola är planerad till juni/juli 2024. 

Beslutsgång 

Ordföranden föreslår att informationen noteras, och finner att så sker. 

 

__________________ 
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§ 138/2023   Dnr: KS 2023–139 

Kommundirektören informerar 

Kommunstyrelsens beslut 

Informationen noteras.  

Dagens sammanträde 

Kommundirektör Lillemor Berglund Andreasson informerar om att det har varit en 

välfungerande sommar i Marks kommun.  

Rachel Törnell, ny förvaltningschef på barn- och utbildningsförvaltningen, tillträdde 

sin tjänst i augusti.  

Arbetet med nämndplaner är i gång. Kommunstyrelsens arbetsutskott kommer vara 

delaktig i arbetet med kommunstyrelsens förvaltnings nämndplan.  

Den 8 september 2023 är det presidiedag, där nämndernas presidium samt 

koncernledningen deltar. 

Tillsammans med kommunalråden Ulf Dahlberg och Tomas Ekberg deltog de på 

Boråsregionens strategidagar den 23–24 augusti 2023. Fokus på dagarna var bland 

annat samarbetet med Högskolan i Borås samt elektrifiering.  

Ordföranden Ulf Dahlberg (S) informerar om att riksdagsledamoten Mikael Larsson 

har varit på besök i Marks kommun. Det diskuterades kring kommunens arbete och 

behov gällande civil beredskap. 

Beslutsgång 

Ordföranden föreslår att informationen noteras, och finner att så sker.  

__________________ 
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§ 139/2023 

Redovisning av delegationsbeslut 

Kommunstyrelsens beslut 

Redovisningen av delegationsbeslut godkänns. 

Delegationsbeslut Delegat  Datum Diarienummer 

Begäran om handlingar i specifikt 

format 

1:e kommunjurist 2023-06-05 KS 2023-326-6 

Svar på ansökan om undantag 

från skärpt eldningsförbud 

Kommunstyrelsens 

ordförande 

2023-06-16 KS 2023-346-2 

Skärpt eldningsförbud Marks 

kommun 2023-06-09 

Kommunstyrelsen 

ordförande 

2023-06-16 KS 2023-317-4 

Uppsägning av jaktarrende Exploateringsingenjör 2023-06-27 KS 2023-366-1 

Begäran om handlingar gällande 

personalärende 

1:e kommunjurist 2023-06-28 KS 2023-335-4 

Eldningsförbud i Marks kommun 

från 2023-06-29 

kommunstyrelsens 

ordförande 

2023-06-28 KS 2023-317-7 

Upphävande av eldningsförbud Kommunstyrelsens 

ordförande 

2023-07-04 KS 2023-317-9 

Begäran om e-postlogg 1:e kommunjurist 2023-07-05 KS 2023-387-2 

Överenskommelse 

Ledningsrättsåtgärd 

Therese Thingvall 2023-08-04 KS 2023-46-2 

Tilldelningsbeslut Inköpschef 2023-08-11 KS 2023-50-8 

Överenskommelse om 

fastighetsreglering 

Erik Ellnefors 2023-08-14 KS 2023-302-2 

Depositionsavtal Erik Ellnefors 2023-08-14 KS 2023-302-4 

Underrättelse om övervägande 

av varning 

Karin Hydén 2023-08-17 KS 2023-156-1 

 

 

__________________ 
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§ 140/2023 

Redovisning av meddelanden 

Kommunstyrelsens beslut 

Redovisning av meddelanden godkänns. 

Kommundirektören får i uppdrag att bjuda in Lygnerns vattenråd, Viskans 

vattenråd och Kungsbackaåns vattenråd till kommunstyrelsen.  

Kommunstyrelsens presidium får i uppdrag att besvara skrivelsen gällande 

Samlokalisering av Barnmottagningar i Södra Älvsborg och skicka det till styrelsen 

för Regionhälsan i Västra Götaland och Barn- och ungdomsmedicinska 

mottagningen i Skene. 

 

A) Mötesanteckning 230614, politisk referensgrupp projekt Skene Närsjukhus 

B) Omsorgsnämndens beslut § 63 Utveckling och organisering av färdtjänsten i 

Marks kommun 

C) Protokoll Funktionshinderrådet 2023-05-23 

D) Anteckningar från årsmöte för Lygnerns vattenråd 2023-05-11 

E) Bilaga 1 Budget 2023 Lygnerns vattenråd 

F) Bilaga 2 Verksamhetsplan Lygnerns vattenråd 2023 

G) Boråsregionen Direktionsprotokoll 2023-06-09 

H) Boråsregionen Yttrande Kulturstrategi Västra Götaland 

I) Budgetuppföljning till och med april 2023 Boråsregionen 

J) KFN § 91/2023 Förslag till lokaler för biblioteket i Horred 

K) Ändring av beslut KFN § 91/2023 

L) Protokoll Södra Älvsborgs Räddningstjänstförbund 2023-06-02 

M) Protokoll Sjuhärads Samordningsförbund 2023-05-31 

N) Protokollsutdrag KF Härryda 2023-06-15 

O) Protokoll KommunForsknnig i Västsverige årsmöte 2023 

P) Protokoll Lygnerns vattenråd årsmöte 2023 

Q) Protokoll Viskans vattenråd årsmöte 2023 
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R) Protokollsutdrag Boråsregionen § 59 Kulturstrategi Västra Götaland och regional 

kulturplan 2024–2027 

S) Protokollsutdrag Boråsregionen § 61 Processledare gemensam avfallsplan 

Boråsregionen 

T) Rapport Ej verkställda beslut Socialnämnden Kvartal 1, 2023 

U) Rapport Ej verkställda beslut Socialnämnden Kvartal 2 2023 

V) Rapport Ej verkställda beslut Omsorgsnämnden Kvartal 1 2023 

W) Rapport Ej verkställda beslut Omsorgsnämnden Kvartal 2 2023 

X) Lygnerns vattenråd - Skrivelse gällande kalkning 

Y) Sjuhärads samordningsförbund Tertialrapport januari-april 2023 

Z) Samlokalisering av Barnmottagningar i Södra Älvsborg 

Ledamöternas förslag till beslut 

Stefan Brunander (C) föreslår följande: 

Kommundirektören får i uppdrag att bjuda in Lygnerns vattenråd, Viskans 

vattenråd och Kungsbackaåns vattenråd till kommunstyrelsen.  

Lena Ferm Hansson (C) föreslår följande: 

Kommunstyrelsens presidium får i uppdrag att besvara skrivelsen gällande 

Samlokalisering av Barnmottagningar i Södra Älvsborg och skicka det till styrelsen 

för Regionhälsan i Västra Götaland och Barn- och ungdomsmedicinska 

mottagningen i Skene. 

Beslutsgång  

Beslutsgång 1 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan anta Stefan Brunanders (C) förslag, 

och finner att så sker. 

Beslutsgång 2 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan anta Lena Ferm Hanssons (C) 

förslag, och finner att så sker. 

Beslutsgång 3 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan godkänna redovisningen av 

meddelanden, och finner att så sker.  

__________________ 


